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Ersättare Robert Nuse (S), Birgitta Mörk (S), Thomas Eriksson (M),  

Janna Ljung (TUP), Eleonore Wagner (TUP),  
Peter Sergius Himmelving (SD), Tara Thelin (V), 
Youssef Bchara (KD), Kim Victor (MP) och Peter Siebert (L)     
 

Övriga deltagande Carina Molin, Madelene Fredriksson, Dan Arvidsson,  
Jessica Nyberg, Markus Millegård, Elinor Nilsson, Hanna Karlsson,   
Carl Widercrantz (politisk sekreterare TUP),  
Kerstin Amelin (politisk sekreterare V) och Olov Lindquist   

 
Utses att justera  Anders Thorén 

 
 

Plats och tid för justering Digital justering 2021-05-26 
 
     
Sekreterare   Paragrafer 22 – 35 
  Olov Lindquist   
    
    
Ordförande    
 Camilla Eriksson   
    
    
Justerare    
 Anders Thorén   
 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.   

 Nämnd Sammanträdesdatum 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2021-05-17 
 Anslaget den Nedtas den 

 2021-05-27 2021-06-18 
 Förvaringsplats för protokollet  

 Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 Underskrift 

 
_________________________ 

 

  Olov Lindquist   
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§ 22 
Information om Pfas  
 
Ärendet utgår. 
 
_______________ 
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§ 23 
Behov och organisatorisk utredning av fältbussen 
(MHN/2021:00055) 

 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att återremittera ärendet till förvalt-
ningen med hänvisning till att ärendet behöver kompletteras i syfte att utgöra 
ett underlag i arbetet med mål och budget 2022.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsförvaltningens miljöenhet har tagit fram ett underlag avse-
ende behov och organisatorisk utredning av fältbussen.   
 
Yrkande 
Ordföranden yrkar att ärendet ska återremitteras med hänvisning till att ären-
det behöver kompletteras i syfte att utgöra underlag i arbetet med mål och 
budget 2022.   
 
Särskilt yttrande 
Vänsterpartiet anmäler sitt tidigare yrkande om återremiss som ett särskilt  
yttrande i enlighet med bilaga 1.  
 
____________________ 
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 § 24 
Yttrande över uppdrag att göra Malmsjön badbar 
(MHN/2021:00047) 

 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att återremittera ärendet. Ärendet 
tas upp vid nästa ordinarie möte. 
 
Ärendet 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har av kommunfullmäktige fått i uppdrag 
att utreda hur Malmsjön kan göras badbar.  
 
______________ 
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§ 25 
Förtydligande av delegation vid frånvaro av miljöchef 
(MHN/2021:00053) 
 
Beslut 
1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att revidera och ta bort texten i 

delegationsförteckningens avsnitt Ö 11.4 - Ö 11.8 gällande Lag 
(2020:526) om tillfälliga smittskyddsåtgärder på serveringsställen, så att 
nämndens ordförande inte träder in som ersättare vid miljöchefens 
frånvaro. Texten ändras även på så sätt att handläggare fattar beslut i 
ärenden som inte omfattar vitesföreläggande. 
 

2. Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att revidera texten i delegations-
förteckningen enligt miljöenhetens förslag, gällande ersättare vid frånvaro 
av ordinarie delegat. 

Sammanfattning 
Vid införandet av Lag (2020:526) om tillfälliga smittskyddsåtgärder på serve-
ringsställen i miljö- och hälsoskyddsnämndens delegationsordning infördes en 
skrivning som inte stämmer med delegationsordningens syfte. Denna text fö-
reslås därför tas bort samt att ett tillägg införs på så sätt att handläggare fattar 
beslut i ärenden som inte omfattar vitesföreläggande. 
 
Vid miljöchefens frånvaro har delegationsordningens nuvarande skrivning 
gällande ersättare vid frånvaro visat sig svårtolkad och därför har denna 
skrivning förtydligats. 
 
Ärendet 
I samband med att Lag (2020:526) om tillfälliga smittskyddsåtgärder på ser-
veringsställen trädde i kraft lämnade Sveriges kommuner och regioner (SKR) 
förslag till delegationsordning till kommunernas nämnder. Detta förslag in-
fördes i miljö- och hälsoskyddsnämndens delegationsordning i juli 2020. Den 
skrivning som infördes innebär att nämndens ordförande ska skriva under ru-
tinmässigt fattade beslut enligt denna tillfälliga lag vid frånvaro av miljöchef.  
Detta stämmer inte överens med delegationsordningen i övrigt, det vill säga 
att underlätta nämndens arbete från ärenden av rutinmässig karaktär, och där-
för förslås denna text tas bort. Texten ändras även på så sätt att handläggare 
fattar beslut i ärenden som inte omfattar vitesföreläggande.  
 
I sista stycket under rubriken ”Gemensamma bestämmelser för delegeringen” 
i miljö- och hälsoskyddsnämndens delegationsförteckning finns det beskrivet 
vem som ersätter ordinarie delegat vid dennes frånvaro. Denna skrivning har 
varit otydlig och därför föreslås denna text förtydligas.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse utgör underlag för beslutet.  
_________________ 
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§ 26  
Handlingsplan för Fairtrade City (MHN/2021:00058) 

 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner handlingsplan för Botkyrka  
Fairtrade City för år 2021 i enlighet med samhällsbyggnadsförvaltningens  
tjänsteskrivelse 2021-04-27. 
 
Moderaterna anmäler att de inte deltar i beslutet. 
 
Reservation 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för att avslå  
förslaget.  
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade i § 144, 2018-06-04 att inrätta beredningen  
Fairtrade City från och med den 1 december 2018. Beredningen ska årligen ta 
fram en handlingsplan för beslut i miljö- och hälsoskyddsnämnden samt 
delge kommunstyrelsen underlag i form av ett anmälningsärende.  
 
I samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2021–04–27 redovisas 
handlingsplanen för 2021. Handlingsplanen följs upp och revideras vid behov 
under året vid styrgruppens möten. Aktiviteter som utfördes under 2020 finns 
även redovisade. 
 
Diplomeringen Fairtrade City ger tillgång till ett varumärke som konkret  
visar på hur kommunen aktivt arbetar med flera av målen i Agenda 2030. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsförvaltningens miljöenhet har tagit fram ett förslag till 
handlingsplan för Botkyrka Fairtrade City för år 2021.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2021-04-27, utgör 
underlag för beslutet.  
 
Yrkanden  
Sverigedemokraterna yrkar att förslaget ska avslås, i enlighet med bilaga 2 
till protokollet. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på sitt förslag om att godkänna förslaget till 
handlingsplan för Botkyrka Fairtrade City för år 2021 och Sverigedemo-
kraternas förslag att avslå förslaget till handlingsplan och finner att miljö- och 
hälsoskyddsnämnden beslutar att bifalla förslaget till handlingsplan.  
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Protokollsanteckning 
Anders Thorén (TUP) anmäler följande protokollsanteckning: 
Vi i Tullingepartiet vill föra till protokollet att vi strävar till att avveckla 
Fair Trade city. Vi kommer att ta upp detta i UNO förhandlingarna.  
 
________________ 
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§ 27  
Ekonomisk rapport per mars (MHN/2021:00049) 
 
Förslag till beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner ekonomisk rapport med helårs-
prognos per mars. 

Sammanfattning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden prognostiseras att visa en negativ avvikelse 
vid årets slut på - 0,4 mnkr. Avvikelsen avser kostnader i samband med bran-
den i Kagghamra och kan bli betydligt högre. I prognosen har antagits att  
covid-19 inte får några nettokostnader. 
 
Ärendet 
I kommunens budget- och uppföljningsprocess ingår att nämnderna ska göra 
minst sex ekonomiska uppföljningar med prognos under året inklusive års-
bokslutet. Två av tillfällena är delårsrapporterna, där utfallet per april och per 
augusti ligger till grund för prognoserna. Tre av rapporterna är ekonomiska 
rapporter med helårsprognoser där mars, juni och oktober ligger till grund för 
prognoserna. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2021-04-13, utgör 
underlag för beslutet.  
 
________________ 
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§ 28 
Delårsrapport 1 med helårsprognos 

 
Förslag till beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner delårsrapport 1 med  
helårsprognos 

Sammanfattning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden prognostiseras att visa en negativ avvikelse 
vid årets slut på - 0,3 mnkr. Avvikelsen avser, kostnader i samband med bran-
den i Kagghamra, - 1,5 mnkr, personalkostnader, +1,8 mnkr, tillsynsavgifter -
0,8, omprioritering på grund av covid -19. 
 
Den pandemi som startade år 2020, och som fortfarande pågår, innebär en 
fortsatt påverkan på miljöenheten och dess resursfördelning. Pandemilagen 
som trädde i kraft i juli 2020 innebär ett särskilt tillsynsuppdrag inom trängsel 
och befogenhet att besluta om förelägganden mot serveringsställen. Denna lag 
gav miljöenheten utökat ansvar och gäller fortfarande, det osäkert hur länge 
enheten kommer att ha det utökade ansvaret för tillsyn. Idag är det förlängt till 
och med den 31 maj 2021 och ligger för tillfället på remiss om förlängning till 
september 2021. 
 
Även branden som utbröt i Kagghamra den 18 december 2020 har haft en stor 
påverkan på miljöenheten. Det brann kraftigt, under en längre tid och rökut-
vecklingen var omfattande. Branden är i dagsläget släckt och är nu inne i en 
period av efterarbete. Detta arbete har krävt, och kräver fortsatt, flera resurser 
från tillsynsområdet vilket har inneburit att verksamhetsplanen har fått ompri-
oriteras. Tillsynsverksamheter med årlig avgift prioriteras högst och verksam-
heter som innehar timavgift har tillfälligt fått läggas på paus. Tillsynen påver-
kas även av brist på personal då det finns vakanser på enheten som ännu inte 
har blivit tillsatta. 

 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har upprättat delårsrapport 1 med helårspro-
gnos i enlighet med tjänsteskrivelse, daterad 2021-05-11.  
 
________________ 
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§ 29 
Ledamotsinitiativ (TUP): ”Utbildning gällande miljöbalken” 
(MHN/2021:00030) 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden avslår ledamotsinitiativet.  
 
Reservation 
Tullingepartiet, Moderaterna, Vänsterpartiet och Sverigedemokraterna  
reserverar sig till förmån för att ledamotsinitiativet ska bifallas.   
 
Sammanfattning 
Tullingepartiet har i ett ledamotsinitiativ föreslagit att miljö-och hälsoskydds-
nämnden ska besluta att en utbildning gällande miljöbalken ska anordnas för  
ledamöter och ersättare i miljö-och hälsoskyddsnämnden, samt att handläggare 
på förvaltningens miljöenhet ska bjudas in till utbildningstillfället.  
 
I ledamotsinitiativet skrivs att en utbildning gällande miljöbalken skulle stärka 
nämndens ledamöter i deras roll som förtroendevalda. De förslår också att utbild-
ningen ska genomföras av en sakkunnig inom miljörätt.  
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser att det är av stor vikt att ledamöter och er-
sättare är väl insatta i nämndens verksamhetsområden. Nämnden anser dock inte 
att detta uppnås genom att fokusera på enbart en av nämndens verksamheter, den 
tillsyn som genomförs med stöd av miljöbalken. Därtill är det troligt att en sådan 
utbildning riskerar bli inaktuell då justeringar i miljöbalken är att vänta utifrån 
de förändringar som regeringen föreslaget och som nu är på remiss. Nämnden 
hanterar även inom sitt ansvar fler lagstiftningar än miljöbalken samt att vi 
inom ramen för kompetensutveckling inom respektive partier kan skräddarsy 
de utbildningar som varje parti anser ledamöterna behöver. 
 
Ärendet 
Tullingepartiet har i ett ledamotsinitiativ föreslagit att miljö-och hälsoskydds-
nämnden ska besluta att en utbildning gällande miljöbalken ska anordnas för  
ledamöter och ersättare i miljö-och hälsoskyddsnämnden, samt att handläggare 
på förvaltningens miljöenhet ska bjudas in till utbildningstillfället.  
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Yrkanden 
Ordföranden yrkar att ledamotsinitiativet ska avslås. Tullingepartiet, Mode-
raterna och Sverigedemokraterna yrkar att ledamotsinitiativet ska bifallas. 
Vänsterpartiet yrkar bifall till ledamotsinitiativet i enlighet med bilaga 3 till 
detta protokoll. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på sitt förslag att avslå ledamotsinitiativet 
och Tullingepartiets m.fl. förslag om att ledamotsinitiativet ska bifallas och 
finner att nämnden beslutar i enlighet med ordförandens förslag. 
 
Votering 
Votering begärdes och ordföranden läser upp följande voteringsproposition: 
”Den som vill bifalla ordförandens förslag till beslut om att ledamots-
initiativet ska avslås röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
nämnden beslutat att ledamotsinitiativet ska bifallas”. 
 
Voteringens utfall blev 6 ja-röster (ordföranden, 1:e vice ordföranden, samt 
ledamöterna Lehtola, Garneij, Holmqvist och Zetterlund Nilsson) och 5  
nej-röster (2:e vice ordföranden, samt ledamöterna Spennare, Lauberg,  
Issakainen och Brundin). 
 
Nämnden beslutar således att bifalla ordförandens förslag om att avslå  
ledamotsinitiativet. 
 
_______________ 
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§ 30 
Anmälan av miljöfarlig verksamhet - Ny endurobana för 
Uringe motocrossbana (MHN/2021:00039) 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden i Botkyrka kommun beslutar att förbjuda 
den endurobana som MX Stockholm MCK, med organisationsnummer 
802437-9623, har anmält på fastigheten Stora Uringe 3:1.  
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar vidare att inte ändra tidigare upp-
ställt försiktighetsmått gällande verksamhetstider för den befintliga motor-
banan. 

Bestämmelser som beslutet grundar sig på 
• 26 kap. 9 § miljöbalken (1998:808) 
• 25, 26 a och 27 §§ förordningen (1998:899) om miljöfarlig verksamhet 

och hälsoskydd 
• 30 kap. 3 § miljöprövningsförordningen (2013:251) 
• 2 kap. 6 § och 3 kap. 6 § miljöbalken 

 
Reservation 
Moderaterna reserverar sig till förmån för att bevilja MX Stockholms MCK 
utökning med en endurobana enligt deras ansökan. 
 
Sammanfattning 
MX Stockholm MCK har kommit in med en anmälan om miljöfarlig verk-
samhet på fastigheten Stora Uringe 3:1 till miljö- och hälsoskyddsnämnden, 
avseende att utöka den befintliga verksamheten vid Uringe motorbana med 
en endurobana inom samma fastighet. Ärendet har beretts av miljöenheten 
inom samhällsbyggnadsförvaltningen. Miljöenheten föreslår att den anmälda 
endurobanan förbjuds, huvudsakligen med hänvisning till att utökningen med 
endurobana skulle medföra ökat buller överstigande riktvärden från Natur-
vårdsverket inom närliggande naturreservat och riksintresse för friluftslivet. 
 
Ärendet 
Den 7 januari 2021 lämnade MX Stockholm MCK (”MX”) in en anmälan om 
miljöfarlig verksamhet till miljö- och hälsoskyddsnämnden. Anmälan avser 
utökning av den befintliga motorbaneverksamheten inom fastigheten Stora 
Uringe 3:1 med en endurobana. Kompletteringar har lämnats den 21 och 27 
januari samt den 10 februari. Den 15 februari anmälde MX även att man 
inom ramen för anmälningsärendet vill utöka sina verksamhetstider avseende 
både befintliga banor och endurobanan.  
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Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2021-04-13, utgör 
underlag för beslutet.  
 
Yrkanden 
Ordföranden yrkar att nämnden beslutar att förbjuda den endurobana som 
MX Stockholm MCK har anmält på fastigheten Stora Uringe 3:1 och att 
nämnden beslutar att inte ändra tidigare uppställt försiktighetsmått gällande 
verksamhetstider för den befintliga motorbanan. 
 
Moderaterna yrkar att bevilja MX Stockholms MCK utökning med en en-
durobana enligt deras ansökan, i enlighet med bilaga 4 till detta protokoll.  
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på sitt förslag och Moderaternas förslag och 
finner att nämnden beslutar i enlighet med ordförandens förslag. 
 
_______________ 
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§ 31 
Anmälan av miljöfarlig verksamhet - Byggande av  
bullervall, insynsskydd samt skyddsvall för endurobana 
(MHN/2021:00040) 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden i Botkyrka kommun beslutar att förbjuda 
den verksamhet med återvinning av avfall i anläggningsändamål som Mass-
optimering Sverige AB, med organisationsnummer 556969-1040, har anmält 
på fastigheten Stora Uringe 3:1. 

Bestämmelser som beslutet grundar sig på 
• 26 kap. 9 § miljöbalken (1998:808) 
• 27 a § förordning (1998:899) om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd  
• 29 kap. 35 § miljöprövningsförordningen (2013:251) 

 
Reservation 
Moderaterna reserverar sig mot förslaget till förmån för att bevilja Massop-
timering anlägga en skydds- och bullervall för endurobana enligt deras ansö-
kan samt att Massoptimering tillämpar Naturvårdsverkets beräkningsmodell 
för återbruk av byggmassor.  

Sammanfattning 
Massoptimering Sverige AB har kommit in med en anmälan om miljöfarlig 
verksamhet till miljö- och hälsoskyddsnämnden, avseende anläggande av en 
bullervall, insynsskydd samt skyddsvall på fastigheten Stora Uringe 3:1, i an-
slutning till en endurobana som har anmälts av en annan verksamhets-utövare. 
Ärendet har beretts av miljöenheten inom samhällsbyggnadsförvaltningen. Ef-
tersom miljöenheten i ett separat ärende föreslår att nämnden  
förbjuder endurobanan så bedöms inte vallen fylla någon funktion, varför 
även den föreslås förbjudas.  
 
Ärendet 
Massoptimering Sverige AB (Massoptimering) har till miljö- och hälsoskydds-
nämnden kommit in med en anmälan om miljöfarlig verksamhet gällande att 
anlägga en bullervall, insynsskydd samt skyddsvall på fastigheten Stora Uringe 
3:1. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2021-04-22, utgör 
underlag för beslutet.  
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Yrkanden 
Ordföranden yrkar att nämnden beslutar att tt förbjuda den verksamhet med 
återvinning av avfall i anläggningsändamål som Massoptimering Sverige AB 
har anmält på fastigheten Stora Uringe 3:1. 
 
Moderaterna yrkar att bevilja Massoptimering anlägga en skydds- och buller-
vall för endurobana enligt deras ansökan samt att Massoptimering tillämpar 
Naturvårdsverkets beräkningsmodell för återbruk av byggmassor, i enlighet 
med bilaga 5 till protokollet. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på sitt förslag och Moderaternas förslag och 
finner att nämnden beslutar i enlighet med ordförandens förslag. 
 
________________ 
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§ 32 
Delegationsbeslut 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att anteckna till protokollet att 
nämnden tagit del av delegationsbesluten. 
 
Handlingar 
Delegationslista 2021-03-04 – 2021-04-27 
 
Beslut om avsteg från upphandlingspolicy 2021-02-24 
 
Beslut om avsteg från upphandlingspolicy 2021-04-24 
 
_______________ 
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BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 2021-05-17  
 

 
 
 
§ 33 
Anmälningsärenden  
 
Förslag till beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden antecknar till protokollet att man tagit del 
av anmälningsärendena. 
 
Sammanfattning 
Överklagande av A) beslut att avslå anmälan om miljöfarlig verksamhet samt 
överklagande av B) beslut att avslå ansökan om tillstånd för industriell verk-
samhet inom Segersjö vattenskyddsområde, diarienummer 2020-1874. 
 
Överklagande av beslut om förbud för fortsatt hantering av avfallsfraktioner 
samt föreläggande om att redovisa transportdokument för bortkörda massor, 
diarienummer 2021-299. 
 
Överklagande av A) beslut om föreläggande med vite att avlägsna del av 
brygga inom strandskyddsområde samt överklagande av B) beslut om föreläg-
gande med vite att undanröja olovligt uppförd komplementbyggnad, diarie-
nummer 2018-1392. 
 
Överklagande av beslut om föreläggande att vidta åtgärder rörande strand-
skyddsbestämmelserna, diarienummer 2015-952. 
 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag 2021-04-12 § 53 – Internkontrolluppfölj-
ning på kommunövergripande nivå. 
 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag 2021-04-12 § 58 – IT-tjänstekatalog, IT-
prislista och IT-servicenivåer.  
 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag 2021-04-12 § 60 – Firmatecknare 2021 - 
ändring 2021-04-12.   
 
________________ 
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BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 2021-05-17  
 

 
 
 
 § 34 
Förvaltningsdirektören informerar  
 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att nämnden tagit del av  
informationen. 
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsdirektör Carina Molin informerar om att förvaltningen 
anställt en t.f. miljöchef, Anna-Carin Mattsson och att det för närvarande 
pågår en revisionsgranskning av bl.a. miljö- och hälsoskyddsnämndens 
verksamhet.  
 
Hanna Karlsson informerar om den tillsyn som görs hos företag med an-
ledning om lagen om tillfälliga smittskyddsåtgärder.  
 
______________ 
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BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 2021-05-17  
 

 
 
 
 § 35 
Extra sammanträde  
 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att nämnden ska ha ett extra 
sammanträde och att ordföranden får i uppdrag att sammankalla till ett 
sådant.  
 
______________ 
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Bilaga 1 

 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

2021-05-17 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

YRKANDE 
 
 

Behov och organisatorisk utredning av fältbussen 
 

När Vänsterpartiet interpellerade om de beslutade nedskärningarna på Fält- 
bussen hösten 2020 var det många ledamöter från olika partier som talade 
varmt om denna mycket uppskattade verksamhet. Men hur ser verkligheten 
ut? Finns det någon substans bakom alla vackra ord? 

 
I dagsläget kan Fältbussen bara köra med dubbelbemanning 40% av tiden, 
vilket bland annat innebär att alla grundsärskolor, alla träningsskolor, alla 
gymnasieskolor, SFI-eleverna och de flesta friskolor inte kan erbjudas till- 
gång till verksamheten. Ordförandeförslaget hänvisar till 55 femteklasser i 
Botkyrka kommun, men denna siffra exkluderar alltså många elever och 
andra grupper av medborgare som Fältbussen tidigare vänt sig till. 

 
Om verksamheten skall kunna fortsätta måste bemanningssituationen lösas. 
För att kunna bedriva en verksamhet som är likvärdig med den som bedrivits 
tidigare år behöver två tjänster om vardera minst 80% öronmärkas för Fält- 
bussen. Rätten till heltid för kommunanställda innebär då att upp till 20% av 
medarbetarnas arbetstid behöver ägnas åt andra uppgifter. Utbildningsbak- 
grunden hos Fältbussens medarbetare (ekologi snarare än pedagogik) inne- 
bär att deras specifika kompetens är mer lämpad för arbetsuppgifter inom 
samhällsbyggnadsförvaltningen än utbildningsförvaltningen, så en lösning 
som garanterar meningsfulla arbetsuppgifter för två heltidsanställda medar- 
betare skulle behöva säkras om det administrativa ansvaret och budget för 
verksamheten flyttas till Utbildningsförvaltningen. En plan behöver också 
tas fram som garanterar att särskoleelever, elever i friskolor inom kommunen 
och SFI-elever (som hör till arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden) 
får fortsatt tillgång till verksamheten. 

 
Fältbussen är mycket mer än ett extra klassrum för femteklassare i Botkyrkas 
kommunala skolor. Det är en komplex verksamhet som förutom att bidra till 

Comfact Signature Referensnummer: 1105290



2 [2] 
 
 
 
 
 
 
 

läroplanens kunskapsmål även ger deltagarna en skatt av unika erfarenheter 
och upplevelser. Fältbussen vänder sig dessutom till en mycket bredare 
publik än bara femteklassare i kommunala skolor. Det mervärde som Fält- 
bussen skapar i kommunen äventyras om de föreslagna administrativa för- 
ändringarna genomförs baserat på ett undermåligt underlag och utan en ge- 
nomtänkt plan. Jag anser att det underlag som ligger till grund för ordföran- 
deförslaget behöver omarbetas för att kunna användas som underlag för mål 
och budget. Det behöver bland annat kompletteras med en konkret plan för 
hur verksamheten skall bedrivas i framtiden på ett sätt som bidrar till integ- 
ration i stället för att vara segregerande, och för att säkerställa att även den 
del av medarbetarnas arbetstid som inte tillfaller Fältbussen ändå används på 
ett tillfredsställande sätt. 

 
Jag yrkar att ärendet återremitteras. 

 
 

Monica Brundin (V) 
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Bilaga 2 
 
Miljö och hälsoskyddsnämnden 2021-05-17 

 
Yrkande 
Handlingsplan för Fairtrade City (MHN/2021:00058) 

 
Sverigedemokraterna anser inte att Botkyrka kommun bör samarbeta med Faritrade City, bl.a då vi 
redan har en paragraf om etisk upphandling i kommunens policy. Fairtrade City ökar omfånget i ”land 
grabbing” ur internationellt perspektiv samt används för skatteplanering.1 
Fairtrade företagen avses i citaten nedan, med källhänvisning: 

 
“According to the OECD, Africa misses 46 billion euros in tax revenues every year from evasive 
multinationals. The United Nations estimates that amount to be 92 billion euros.”2 

 
“Interestingly, curbing illicit capital flight could generate enough capital by 2030 to finance almost 
50% of the $2.4 trillion needed by sub-Saharan African countries for climate change adaptation and 
mitigation.”3 

 
Mot bakgrund av den här informationen, så anser Sverigedemokraterna att detta är slöseri med 
skattebetalarnas pengar och föreslår nämnden: 

 
Att avslå handlingsplanen 

 
 
 
 

För Sverigedemokraterna Botkyrka 

Lana Issakainen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1 https://www.theelephant.info/features/2020/03/21/unfair-trade-how-dutch-rose-growers-avoid-paying- 
taxes-in-kenya/ 
2 https://www.theelephant.info/features/2020/03/21/unfair-trade-how-dutch-rose-growers-avoid-paying- 
taxes-in-kenya/ 
3 https://africa.businessinsider.com/local/markets/africa-is-losing-dollar89-billion-annually-to-tax-evasion-and- 
corruption-un-study/c446pmx?op=1 
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Bilaga 3 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
2021-05-17 

 
 
 
 
 
 
 
 

YRKANDE 
 
 

Ledamotsinitiativ (TUP): Utbildning gällande miljöbal- 
ken 

 
Händelser som branden i Kagghamra och sophanteringen i Kassmyra har 
belyst svagheter inom kommunen, både bland politiker med ansvar för 
miljö- och hälsoskydd och inom förvaltningen. Brist på information, felaktig 
information och oenighet om hur lagar och regelverk skall tolkas och tilläm- 
pas kan skada både miljön i kommunen och förtroendet för organisationen. 

 
Jag anser att en gemensam utbildning gällande miljöbalken för både politiker 
och medarbetare skulle stärka organisationen, förbättra relationerna inom 
nämnden och mellan nämnden och förvaltningen och i förlängningen leda 
till ett bättre skydd för miljön och ökat förtroende för den kommunala orga- 
nisationen. 

 
Tullingepartiet beskriver i sitt ledamotsinitiativ hur en sådan utbildning 
skulle kunna organiseras och till vilken kostnad. Jag anser att kostnaden är 
rimlig och att det är viktigt att kommunen engagerar en extern expert. Jag 
anser att utbildningen borde ske digitalt för att undvika förseningar och un- 
derlätta för så många som möjligt att kunna delta. 

 
Jag yrkar bifall till Tullingepartiets ledamotsinitiativ. 

 
 

Monica Brundin (V) 
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Bilaga 4 
 
 

 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

YRKANDE 

2021-05-17 

Ärende 9 Anmälan av miljöfarlig verksamhet – Ny endurobana för 
Uringe motocrossbana 

 
Enduroåkning är en växande motorsport för barn, unga och unga vuxna. MX Stockholm 
MCK bedriver idag en framgångsrik verksamhet ute på Uringe motocrossbana, där 
flertalet unga tävlar med framgång bland annat i SM. Både cross och enduro leder till 
riktigt bra fysisk träning och stimulerar hjärnan och belöningssystemet i och med den 
koncentration du måste ha i sporten. Det är något som är svårt att uppnå i andra sporter 
och är en bra stimulans för barn och unga med hög energinivå. 

 
MX Stockholm MKC vill nu efter samråd med markägaren DeLaval Hamra Gård AB 
utöka med en endurobana då efterfrågan är stor och idag finns det ett stort problem med 
tjuvåkning bland annat på Delavals skog och marker, men vi ser samma problem i 
skogsmark runt hela Södertörn. En utökning skulle tillfredsställa flertal nämnda behov 
och bli en bra lösning för flera parter. Flera redan aktiva och nya intresserade kan utöva 
sporten på ett säkrare sätt både för dem själva och utomstående genom att reducera 
riskerna markant för att skadas vid vistelse i naturområdet. Det kommer även ha en 
effekt på tjuvåkning som i sin tur har en negativ påverkan på naturen. Djurlivet i skog 
och mark i nuläget blir utsatt för mycket stor skada, särskilt nu som är den mest känsliga 
tiden när djuren får sina ungar. 

 
Vi stödjer MX Stockholms satsning som de vill göra att utöka med en endurobana jämte 
den befintliga crossbanan och få detta samlat på ett och samma ställe. 

 
 

Vi yrkar på 
 

att bevilja MX Stockholms MCK utökning med en endurobana enligt deras ansökan 

Marie Spennare (M) Lennart Lauberg (M) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sid 1 (1) 
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Bilaga 5
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
YRKANDE 

2021-05-17 

Ärende 10 Anmälan av miljöfarlig verksamhet – Byggande av bullervall 
insynsskydd samt skyddsvall för endurobana 

 
 

Med anledning av att vi stödjer MX Stockholms MCK satsning till att utöka med en 
endurobana jämte den befintliga crossbanan (se vårt yrkande i ärende 9 Anmälan av 
miljöfarlig verksamhet – Ny endurobana för Uringe motocrossbana) behöver även 
denna skydds- och bullervall anläggas. 

 
Vi vill dock förtydliga att Massoptimering som ska anlägga vallen utför noggranna 
kontroller av massorna som vallen ska byggas med samt tillämpar Naturvårdsverkets 
beräkningsmodell och använder de försiktighetsmått som rekommenderas för att inte 
påverka grundvattnet. 

 
 

Vi yrkar på 
 

att bevilja Massoptimering anlägga en skydds- och bullervall för endurobana enligt 
deras ansökan 

 
att Massoptimering tillämpar Naturvårdsverkets beräkningsmodell för återbruk av 
byggmassor. 

 
 

Marie Spennare (M) Lennart Lauberg (M) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sid 1 (1) 
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